
Beste leden van de Gemeenteraad, 
Op dit moment zijn er plannen in bespreking over de onderdoorgang voor het verkeer bij 
station Diemen ter bevordering van de veiligheid en de doorstroming van het verkeer. De 
Jongerenraad heeft de stukken over deze kwestie gelezen en wil de leden van de 
Gemeenteraad Diemen wijzen op enkele zeer belangrijke verbeterpunten in het huidige 
voorstel. 
 
Veiligheid 
Een belangrijk aspect waar rekening mee moet worden gehouden is het gevoel van veiligheid. 
De Jongerenraad is in gesprek gegaan met Diemense jongeren over de ondertunneling. Uit 
deze gesprekken kwam naar voren dat enkele jongeren zich niet veilig voelen bij het idee van 
een tunnel. Vooral ’s avonds, wanneer er minder sprake is van sociale controle, kan het 
gevoel van onveiligheid erg hoog zijn. Het is in het huidige plan nog onduidelijk hoe het 
gevoel van veiligheid gewaarborgd zal worden. De Jongerenraad raadt aan om de tunnel 
optimaal te verlichten, maar is van mening dat het idee van een tunnel op zich al tot een 
gevoel van onveiligheid leidt. 
 
Fietssituatie 
Veel jongeren uit Diemen gaan naar een middelbare school in Weesp. De middelbare 
scholieren die in Diemen-Centrum wonen, fietsen om deze reden elke ochtend en elke middag 
over het spoor. Omdat de fietssituatie van belang is voor een grote groep jongeren in Diemen, 
wil de Jongerenraad dat deze situatie zo veilig mogelijk wordt. Uit de huidige plannen komt 
naar voren dat het fietspad in de tunnel vier meter breed zal worden. De Jongerenraad is 
tevreden met de breedte van het fietspad, maar is wel bezorgd over de afscheiding tussen de 
autoweg en het fietspad. Op de doorsneetekeningen van de tunnel lijkt deze scheiding te 
bestaan uit een hek en een hoogteverschil tussen het fietspad en de autoweg van een meter. 
Ter bevordering van de veiligheid raadt de Jongerenraad aan het hek zo goed mogelijk te 
verlichten, bijvoorbeeld door verlichting in het hek te plaatsen. Ook raadt de Jongerenraad 
aan om het fietspad niet direct aan te laten sluiten op het hek, maar enige ruimte hiertussen te 
laten zodat een fietser die rechts aanhoudt, minder kans heeft met het stuur in het hekwerk te 
blijven hangen. Daarnaast is een hoogteverschil van een meter dusdanig groot dat de 
Jongerenraad bang is dat fietsers de situatie alsnog als onveilig zullen ervaren. 
 
Helling van het voetpad 
Jongeren maken natuurlijk niet alleen gebruik van het fietspad, maar ook van het voetpad. 
Met betrekking tot jongeren die minder mobiel (eventueel mindervalide) zijn en zich wellicht 
voortbewegen door middel van hulpmiddelen, vormt de helling van het voetpad in de tunnel 
een probleem. De Jongerenraad is van mening dat deze helling, die 4% bedraagt, te steil is, 
vooral voor de minder mobiele bewoners van Diemen. Daarnaast zijn in het huidige plan geen 
rustpunten in de vorm van een stukje voetpad zonder helling verwerkt. Dit soort rustpunten 
zouden minder mobiele bewoners wellicht in staat stellen om veilig de helling naar beneden 
en naar boven te volgen. Deze rustpunten wordt door verschillende gemeentes (o.a. Boxtel en 
Eindhoven) al verplicht na elke halve meter verval ingevoerd en is ook in het huidige plan een 
must. Door de steile hellingshoek ontstaat bij het naar beneden gaan namelijk een momentum, 
waarbij wielen van een bijvoorbeeld een rolstoel of kinderwagen steeds harder gaan 
ronddraaien. Een bordes zonder helling zorgt er niet alleen voor dat mensen wanneer zij de 
helling op gaan even tot adem kunnen komen, maar ook dat mensen wanneer zij de helling af 
gaan minder snel de controle verliezen over hun hulpmiddelen. Daarnaast ontbreekt voor deze 
minder mobiele bewoners ook een hekwerk, waar zij steun aan kunnen vinden bij o.a. sneeuw 
en gladheid van de hellingbaan. In het voorstel wordt overigens een alternatief genoemd: de 
lift. Ons inzien is deze optie echter niet toereikend in de huidige situatie waar elke burger 



behoort te participeren: dit zou betekenen dat deze groep inwoners een andere route moet 
nemen (zelfs –terwijl zij al slecht ter been zijn!- om moet lopen of rijden) en hierdoor wordt 
benadeeld ten opzichte van de rest van de inwoners van Diemen. Het huidige plan vormt voor 
de minder mobiele inwoners een grote hindernis, waardoor gesproken mag worden van een 
werkelijk onoverbrugbare scheidingslijn tussen Diemen Centrum enerzijds en Diemen Noord 
en de wijken Buitenlust en Spoorzicht anderzijds. 
 
Tijdelijke situatie 
Ook de tijdelijke situatie die zal worden gecreëerd om de ondertunneling aan te leggen, 
voldoet volgens de Jongerenraad niet aan de wensen. Om het verkeer tijdelijk om te leiden, 
zullen vier sociale huurwoningen worden gesloopt, terwijl een tekort van sociale 
huurwoningen binnen de gemeente al lange tijd aan de orde is. Daarnaast zullen ook enkele 
bomen moeten worden verwijderd. De Jongerenraad vraagt zich af of er geen andere manier 
is waarop het verkeer tijdelijk omgeleid kan worden, waarbij de sociale huurwoningen en 
bomen intact worden gelaten. 
 
Duurzaamheid 
Tot slot maakt de Jongerenraad zich zorgen over de duurzaamheid van het bouwwerk als 
geheel. Prorail heeft toegezegd tot 2030 de spoorweg die door Diemen Centrum loopt niet te 
verbreden. Onduidelijk is nog of een spooruitbreiding na 2030 aan de orde is. Gezien de 
toename van het treinverkeer is deze uitbreiding echter niet ondenkbaar, waardoor het huidige 
plan alsnog onder druk komt te staan. De spoorbrug zal bij meerdere treinsporen breder 
worden, de hellingen van de ondertunneling zullen hierdoor steiler worden en de veiligheid 
zal nog sterker onder druk komen te staan. De zorg van de Jongerenraad is hierover 
voornamelijk aangewakkerd door de korte zekere dienstbaarheid van het bouwwerk: de 
spooronderdoorgang zou op zijn vroegst in 2020 gereed zijn, maar mogelijk vanaf 2030 niet 
meer aan de eisen voldoen. De Jongerenraad is van mening dat het huidige plan na 2030 niet 
op een positieve manier kan worden aangepast, waardoor de duurzaamheid van het bouwwerk 
als onvoldoende wordt beschouwd.  
 
Conclusie 
De Jongerenraad is geen voorstander van het huidige voorstel voor de ondertunneling van het 
verkeer. In het plan zijn er nog teveel belangrijke punten die aangepast moeten worden. De 
Jongerenraad is van mening dat de tunnel niet enkel een onveilig gevoel geeft, maar voor 
minder mobiele inwoners ook daadwerkelijk onveilig kan zijn. De Jongerenraad hoopt dan 
ook dat er een andere oplossing kan worden aangedragen, zoals een half/half situatie waarbij 
de weg half verlaagd en het spoor half verhoogd wordt. Dit verbetert de zichtlijnen in de 
tunnel, waardoor de sociale controle meer gewaarborgd wordt en zorgt voor een minder steile 
hellingshoek in de tunnel, die de tunnel beter begaanbaar zou maken. Daarbij zou deze optie 
ook duurzamer kunnen worden aangepast, al blijft een lange tunnel onder (in de toekomst) 
vier sporen zeer ongewenst. Uit eerdere onderzoeken is gebleken dat deze optie 
hoogstwaarschijnlijk duurder uit zou vallen dan het huidige plan, maar naar onze mening zou 
in dit geval goedkoop op termijn duurkoop kunnen blijken te zijn.  
Mocht een tunnel zoals in het huidige plan de enige optie zijn, dan raadt de Jongerenraad aan 
de fietssituatie zo veilig mogelijk te maken en van tevoren garanties te verkrijgen met 
betrekking tot de hellingshoek. Daarnaast hoopt de Jongerenraad hoe dan ook dat de tijdelijke 
situatie veranderd kan worden. 
 
Aanbeveling 
De Jongerenraad adviseert de leden van de gemeenteraad om niet akkoord te gaan met het 
huidige voorstel voor de spoorwegonderdoorgang. 


